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I fjor brukte de friti-
den sin på å utdanne
seg til spansklærere.
Nå sier Bodø
kommune, som den
eneste, nei til å spytte i
så lærerne kan bli dyk-
tigere i språket.

Trude Landstad 48 04 77 73
tl@an.no

Lærerne Unni M. Lorentsen og
Inga-Louise Kvarsnes på Alstad
avsluttet et spanskstudium på 30
studiepoeng i desember i fjor på
Høgskolen i Bodø. Nå er det klart
for spansk påbygging på høgsko-
len, og de fleste av de
drøyt hundre i læ-
rerne i fylket som
tok grunnutdan-
ningen, har søkt seg
videre. Så også læ-
rerne fra Bodø. Men i
motsetning til de an-
dre kommunene og
fylkeskommunen,
sier Bodø kommune nei til å fi-
nansiere videre studier for sine
spansklærere.

– Vi skjønner det ikke. Når vi
lærere vil ta et slikt krevende stu-

dium ved siden av full jobb, og ar-
beidsplassen vil legge til rette for
oss, forstår vi ikke at kommunen
ikke vil gjøre såpass som å betale
de 20.000 kronene det koster, sier
Unni Lorentsen, som i fjor under-
viste i spansk på både barne- og
ungdomsskolen på Alstad.

Spansk er in. Spansk er veldig
populært blant elevene, og det har
vært stor mangel på kvalifiserte
lærere. Senest for fem år siden
fantes det knapt en spansklærer i
fylket. Derfor bestilte kommune-
ne og fylket spanskstudium hos
høgskolen. Men for lærerne i Bodø
blir det altså ikke videreutdan-
ning etter at språkgrunnlaget nå
er lagt.

– For å kunne løsrive oss fra læ-
reboka og kunne
krydre undervis-
ningen med til-
leggsstoff fra kul-
tur, litteratur og
historie, må vi
kunne mer, påpe-
ker lærerne. 

– Vi føler at
dette er halvgått

løp. Ikke minst fordi spansk er et
fag uten tradisjon i skolen. Vi kan
ikke lene oss på andre lærere som
kan mer, sier Unni Lorentsen. 

– Vi skal være kunnskapsskole,

og Bodø skal være best på opp-
vekst. Det rimer ikke med at de
sier nei til lærere som selv er villi-
ge til å bruke veldig mye tid og
krefter på å dyktiggjøre seg, sier
Inga-Louise Kvarsnes på Alstad
ungdomsskole.

Mye arbeid. De to lærerne legger
ikke skjul på at det var hardt å ta et
krevende studium ved siden av
full jobb. De fikk fri en dag i måne-
den i forbindelse med helgesam-
linger. Ellers brukte de helger, feri-
er og kvelder til å studere. Allerede
etter de tre første månedene gikk
de opp til eksamen på videregå-
ende skolenivå.

– Men når vi har klart det og
også ønsker å gå videre, er det for-
di vi synes det er så artig og inter-
essant. Og at vi veldig gjerne vil
være kvalifiserte og trygge lærere.
En god lærer har masse kunnskap,
ikke bare sånn at det rekker til nes-
te kapittel i læreboka, påpeker
Unni M. Lorentsen.

Bråstopp for spansk

– Vi føler at
dette er
halvgått løp.

Unni M. Lorentsen, lærer

– Latterlige summer for
kommunen. Helt tragisk
for lærerne.

Trude Landstad 48 04 77 73
tl@an.no

Det sier leder for spanskseksjonen på
Høgskolen i Bodø, Ane Christiansen.

– Det er snakk om småpenger for
kommunen. I Bodø er det fem-seks
personer som har søkt påbyggingen,
sier Christiansen.

– Kunnskapsminister Øystein
Djupedal har selv påpekt at lærerne
skal ha større innflytelse på hva de
skal videreutdanne seg i, påpeker
hun. Djupedal har lagt vekt på frem-
medspråk og øremerket midler til
kompetanseheving. Departementet
tar også til orde for at lærere i ung-
domsskolen må ha fordypning i fa-
gene de underviser i, selv om dette
foreløpig ikke er kommet inn som
formelt krav.

– For lærere som selv kommer og
ber om å få videreutdanning, og så
blir møtt med et nei, må det være
svært demotiverende. De legger ned
veldig mye arbeid når de heller kun-
net trent eller vært sammen med sine
barn, sier Ane Christiansen. 

– Helt
tragisk

– Videreutdanning i
spansk er ikke med i
vår prioritering i
høst. 

Trude Landstad 48 04 77 73
tl@an.no

Det sier
undervis-
ningssjef
Per-Oskar

Schjølberg i
Bodø kom-
mune.

–  Vi har
ikke bedt høgskolen om noen
forlengelse av opplegget. Nå
skal vi beite på den kompetan-
sen vi har i spansk – det har vi
for så vidt gjort allerede – og så
får vi heller vurdere etter
hvert om det trengs mer, sier
han.

– Ifølge høgskolen er det nå
tilbudet om videreutdanning
er der....

– Vi betaler og høgskolen
gir tilbud. Kan de ikke gi det
senere hvis vi skulle ha behov
for det, finnes der andre høg-
skoler.

Har ikke
prioritert
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Alle griller

20-50%
rabatt!

HVERDAGER 10-20, LØRDAG 10-18, SØNDAG 12-18

www.plantasjen.no

DER LIVET VOKSER

Tilbudene gjelder så langt 
beholdningen rekker fram 
t.o.m. 22. august. 
Med forbehold om trykkfeil.

Tilbudene gjelder så langt 
beholdningen rekker fram 
t.o.m. 22. august. 
Med forbehold om trykkfeil.

798,-
Gassgrill Omega 250
m/sidebrenner.

798,-
Gassgrill Omega 250
m/sidebrenner.

Spar 700,-

Alle hagemøbelputer.

Hele sortimentet

50-70%
rabatt!

Alle hagemøbler

30-50%
rabatt!

Alle uteplanter

30-50%
rabatt!

Neste uke møtes for
første gang de sentrale
aktørene på russisk og
amerikansk side i
Norge for å bidra til ny
kunnskap om den
kalde krigen.

Ole-Andreas Pedersen 99 02 57 23

oap@an.no

Blant dem er John M. Lehman,
marineminister under Reagan-
administrasjonen, William
Odom, amerikansk general og tid-
ligere sjef for National Security
Agency (NSA) og tidligere sjef for
deler av USSRs atomstyrker Vladi-
mir Dvorkin. 

Med på konferansen som
finner sted på Luftfartsmuse-
et mandag 20. og tirsdag 21.
august er også tidligere norsk
forsvarssjef Vigleik Eide (1987-
1989) og kontreadmiral Trond
Grytting ved Landsdelskom-
mando Nord-Norge.

– Det er ingen tvil om at dette
er en veldig eksklusiv forsamlig av
fagmilitære. I tillegg til å diskutere
marine strategier for nordområ-
dene under den kalde krigen, skal
deltakerne også avlegge Lands-
delskommando Nord-Norge på
Reitan utenfor Bodø et besøk på
tirsdag, sier konferansekoordina-
tor Lene Kristoffersen til Avisa
Nordland.

Amerikanernes stratergi under
den kalde krigen fikk stor betyd-
ning for Norge og Nordens strate-
giske betydning i årene etterpå.

På Reitan vil konferansean-
svarlig og seksjonssjef ved Insti-
tutt for forsvarsstudier Kjell Inge
Bjerga vil fortelle om Landsdels-
kommandoens rolle under den
kalde krigen. Grytting vil fortelle
om Reitans rolle i nordområdene i

dag.
I tillegg til det fag-

lige skal de promi-
nente gjestene også
til Landegode fyr
mandag ettermiddag
for sosialt samvær.

Historisk møte i Bodø

klærere

Skuffet. Inga-Louise Kvarsnes (t.v.) og Unni M. Lorentsen hadde gledet
seg til å bli flinkere spansklærere. Men Bodø kommune sier nei til
videreutdanning. Foto: Trude Landstad


